
P r o t o k ó ł Nr 19/16

z  posiedzenia  Komisji  Bezpieczeństwa,  Sportu,  Turystyki  i  Promocji  
z 24 sierpnia 2016 r.  

Posiedzenie  komisji  odbyło  się  w  sali  sesyjnej  Urzędu  Miejskiego  Trzcianki  
w godzinach od 1300 do 1500.

W posiedzeniu udział wzięli:

1) członkowie komisji, zgodnie z załączoną listą obecności,

2) pan Krzysztof Czarnecki Burmistrz Trzcianki, 

3) pani Grażyna Zozula Zastępca Burmistrza,

4) pan Jacek Klimaszewski Wicestarosta Powiatu Czarnkowsko-
Trzcianeckiego,

5) pan Edwin Klessa Prezes Spółdzielni Mieszkaniowej Lokatorsko-
Własnościowej przy Lubmorze w Trzciance,

6) mieszkańcy osiedla Słowackiego, bloków usytuowanych przy wyjeździe na 
ul. Dąbrowskiego.

Ad 1) Otwarcie posiedzenia. 

Spotkanie  otworzył,  witając  wszystkich  obecnych,  i  prowadził  Przewodniczący 
Komisji pan Adam Prankiewicz.

Porządek posiedzenia radni otrzymali wraz z zaproszeniem na posiedzenie.  

Przewodniczący Komisji zaproponował, aby do porządku posiedzenia wprowadzić 
1) w punkcie 5b):

- uchwałę Nr 10/2016 z 30 czerwca 2016 r. Zarządu Stowarzyszenia Baza PCT,
- uchwałę Nr 6 z dnia 8.07.2016 r. Zarządu Stowarzyszenia Bezpieczny Port; 

2) w punkcie 5d) pismo Komendy Wojewódzkiej Policji w Poznaniu z 24.06.2016 
roku dot. zwolnienia z podatku od nieruchomości w 2017 r. 
Dodał,  że  w  punkcie  analiza  materiałów  na  sesję  będzie  zaproponowany 
dodatkowy projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XIV/101/15 Rady 
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Miejskiej Trzcianki z dnia 22 października 2015 r. w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej  powiatowi  czarnkowsko-trzcianeckiemu  na  przebudowę  drogi 
powiatowej nr 1316P Straduń-Trzcianka.

Radni nie mieli  uwag. Porządek obrad przyjęto w głosowaniu: za 7, przeciw 0, 
wstrzymujących 0. 
Nieobecni w tym momencie A. Jaworski i R. Szukajło. 
Porządek obrad przedstawiał się następująco. 

1. Otwarcie posiedzenia.
2. Przyjęcie protokołu nr 18/16 z dnia 28.06.2016 r.
3. Sprawa utworzenia klas sportowych w gimnazjach.
4. Analiza materiałów na sesje Rady Miejskiej Trzcianki.
5. Sprawy wniesione do komisji:

a) sprawa zaniedbanego terenu za halą sportową,
b) pisma dot. lokalizacji pływalni:
- Spółdzielni Mieszkaniowej Lokatorsko-Własnościowej z dnia 20.06.2016 r.,
- Uchwała Nr 10/2016 z 30 czerwca 2016 r. Zarządu Stowarzyszenia Baza PCT;
- Uchwałę Nr 6 z dnia 8.07.2016 r. Zarządu Stowarzyszenia Bezpieczny Port. 
c)   pismo  Spółdzielni  Mieszkaniowej   Lokatorsko-Własnościowej  przy    
     Lubmorze celem wyrażenia opinii  w sprawie  poprawy bezpieczeństwa  przy 

     wyjeździe z  os. Słowackiego na ul. Dąbrowskiego;
d)  pismo  Komendy  Wojewódzkiej  Policji  w  Poznaniu  z  24.06.2016  r.  dot.

         zwolnienia z podatku od nieruchomości w 2017 r. 
6. Wnioski komisji.
7. Zamknięcie posiedzenia.

Ad 2) Przyjecie protokołu nr 18/16 z 28 czerwca 2016 r.

Protokół  Nr  18/16  z  dnia  28.06.2016   r.  został  przyjęty  w  głosowaniu:  za  7, 
przeciw  0,  wstrzymujących  0.  Nieobecni  w  tym  momencie  A.  Jaworski  
i R. Szukajło, którzy już byli obecni w momencie omawiania kolejnych punktów. 

Ad 4) Analiza materiałów na sesje Rady Miejskiej Trzcianki.

Komisja zapoznała się z poniższymi projektami uchwał:
1. Projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XIV/101/15 Rady Miejskiej 

Trzcianki  z  dnia  22  października  2015  r.  w  sprawie  udzielenia  pomocy 
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finansowej  powiatowi  czarnkowsko-trzcianeckiemu  na  przebudowę  drogi 
powiatowej nr 1316P Straduń-Trzcianka.

Projekt  uchwały  omówił  Burmistrz  Trzcianki  K.  Czarnecki  stwierdzając,  że  
w związku z pismem Starosty Powiatu dot. realizacji inwestycji w roku kolejnym, 
gdyż złożony wniosek w czerwcu br. nie został pozytywnie rozpatrzony, natomiast 
Starosta  planuje  złożyć kolejny wniosek we wrześniu  do innego funduszu,  jest 
konieczność  uchylenia  uchwały  i  podjęcia  stanowiska.  W  tym  roku  nie  ma 
praktycznie szans na realizację tej inwestycji i wydania środków. Starosta planuje 
realizację w kolejnym roku, stąd przygotowane na sesję również stanowisko Rady. 

Radni nie mieli uwag. 

Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie w głosowaniu: za 9, przeciw 0, 
wstrzymujących 0. 

W związku z tym, że wszyscy członkowie niniejszej komisji brali udział w innych 
posiedzeniach, na których omawiano materiały na sesję, odstąpiono od omawiania 
projektów, gdyż radni nie mieli pytań i uwag. Powyższe przyjęto przez aklamację. 

Burmistrz Trzcianki zasygnalizował, że na sesji Rady pojawią się zmiany uchwały 
budżetowej związane z kwotą ok. 10.000 zł, wynikające ze złożonych wniosków 
o dofinansowanie, do Urzędu Marszałkowskiego, przez sołectwa Stobno i Rychlik. 
Zmiany są związane  z  zakresem wniosków,  o czym Burmistrz  dowiedział  się  
w dniu dzisiejszym, a bez tych zmian wnioski nie mogą być złożone. 

2. Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy 
Trzcianka na lata  2016-2032.

Komisja zapoznała się z projektem uchwały, bez uwag. 

3. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2016 rok.
Komisja zapoznała się z projektem uchwały, bez uwag. 

4. Projekt  uchwały  w  sprawie  Regulaminu  udzielania  pomocy  materialnej  
o charakterze socjalnym uczniom zamieszkałym na terenie gminy Trzcianka.

Komisja zapoznała się z projektem uchwały, bez uwag. 

5. Projekt  uchwały  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  powiatowi 
czarnkowsko-trzcianeckiemu.

Komisja zapoznała się z projektem uchwały, bez uwag. 

3



6. Projekt  uchwały  w sprawie  regulaminu  utrzymania  czystości  i  porządku na 
terenie gminy Trzcianka.

Komisja zapoznała się z projektem uchwały, bez uwag. 

7. Projekt  uchwały  w  sprawie  ustalenia  szczegółowego  sposobu  i  zakresu 
świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości  i  zagospodarowania  tych  odpadów,  w  zamian  za  uiszczoną 
przez  właściciela  nieruchomości  opłatę  za  gospodarowanie  odpadami 
komunalnymi.

Komisja zapoznała się z projektem uchwały, bez uwag. 

8. Projekt uchwały w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi.

Komisja zapoznała się z projektem uchwały, bez uwag. 

Ad 5a) Sprawa zaniedbanego terenu za halą sportową.
Przewodniczący Komisji poinformował, że członkowie komisji otrzymali emaila 
od  mieszkańca  Trzcianki,  który  zwrócił  uwagę  na  teren  za  halą  Sportowo-
Widowiskową w Trzciance. 

Radny W. Natkaniec odczytał  treść emaila,  którego kopia stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu. Dodał, że teren faktycznie jest zaniedbany. 

Radny R. Szukajło również stwierdził, że są tam zaniedbania i zaproponował, aby 
do tematu wrócić w momencie przybycia  na posiedzenie  Wicestarosty  Powiatu 
pana J. Klimaszewskiego, gdyż jest to teren administrowany przez Starostwo.

Ad 5b)  Komisja zapoznała się z pismami dot. lokalizacji pływalni:
- Spółdzielni Mieszkaniowej Lokatorsko-Własnościowej z dnia 20.06.2016 r.,
- Uchwałą Nr 10/2016 z dnia 30.06.2016 r. Zarządu Stowarzyszenia Baza PCT,
- Uchwałą Nr 6 z dnia 18.07.2016 r. Zarządu Stowarzyszenia Bezpieczny Port. 

Kserokopie pism stanowią załącznik do protokołu. 

Radny W. Natkaniec prosił Burmistrza Trzcianki o krótką informację nt. rozmów 
ze Starostą nt. finansowania pływalni?

Burmistrz  K.  Czarnecki  wyjaśnił,  że  na  najbliższej  sesji  Rady  Powiatu  będzie 
rozpatrywany  wieloletni  plan  inwestycyjny,  w  którym  ma  być  ujęta  kwota 
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2.000.000 zł na pływalnię w Trzciance, z rozpisaniem kwot na poszczególne lata, 
tj.: w 2019 r. kwota 1.000.000 zł i 2020 r. kwota 1.000.000 zł. Obecnie zlecono 
wykonanie  programu  funkcjonalno-użytkowego.  Wystąpiono  o  zezwolenie  na 
wejście  i  wykonanie  odwiertu  na  terenie  boiska  przy  ZSP  w  Trzciance.  
W październiku  br.  zostanie  ogłoszony  przetarg  na  projekt  techniczny.  Projekt 
będzie opracowywany przez okres 8-10 miesięcy. Czas realizacji przesunie się na 
kolejny rok. Wniosek o dofinansowanie zostanie złożony w 2019 r. Przedłużenie 
jest związane z procedurami. Ministerstwo Sportu może dać do 6 mln zł, natomiast 
Urząd Marszałkowski do 3 mln. 

Przewodniczący Komisji zaproponował, aby tematem lokalizacji zająć się jeszcze 
raz po decyzji Rady Powiatu, co do wsparcia finansowego.

Radny R. Szukajło podkreślił, że patrząc na budżet gminy, pomoc Powiatu w tej 
inwestycji jest kluczowa. 

Radny Ł. Walkowiak podkreślił, że pisma dot. lokalizacji reprezentują niewielką 
część naszego społeczeństwa i tak naprawdę nie wiadomo, jakie są oczekiwania 
społeczeństwa. 

Radni  zgodzili  się  z  propozycją  Przewodniczącego  Komisji,  aby  poczekać  
z dyskusją, na to co zrobi Powiat w kwestii finansowania pływalni. 

Ad 3) Sprawa utworzenia klas sportowych w gimnazjach.

Pan  J.  Klimaszewski  Wicestarosta  Powiatu  stwierdził  między  innymi,  że  po 
spotkaniu, które się odbyło z przedstawicielami Gminy i Stowarzyszeń, w temacie 
utworzenia  klas sportowych,  Powiat  zakłada w 2019 r.  i  2020 r.,  w momencie 
przejścia  gimnazjalistów  do  szkół  ponadgimnazjalnych,  kontynuację  klas 
sportowych.  Na dzisiaj dużo młodzieży trenuje piłkę nożną i siatkówkę, ale jest 
kwestia  jeszcze  rozmów  nt.  zakresu,  ale  klasy  sportowe  na  pewno  będą 
kontynuowane. Na dzisiaj bardziej przy LO jest to możliwe. 

Radny  Ł.  Walkowiak  podkreślił,  że  takie  działania  są  uzasadnione  i  należy 
utrzymać klasy z profilem piłki nożnej i siatkówki. Podobnie, prężnie funkcjonują 
te  dwie  dyscypliny  sportowe  w  Czarnkowie.  Dlatego  te  klasy  zafunkcjonują 
dobrze,  bo  jest  to  sport  rozpowszechniony,  są  tradycje  klubowe  Lubuszanin  
w Trzciance i Noteć w Czarnkowie. To dobry pomysł i kierunek. 
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Pan J. Klimaszewski Wicestarosta Powiatu zgodził się z przedmówcą, podkreślając 
że  najważniejsze  są  podstawy wdrożone  od najmłodszych  lat.  Dodał,  że  kluby 
sportowe są również w innych gminach Powiatu. Nie wyklucza się również innych 
dyscyplin sportowych. 

Radny T. Tomczak pytał o liczbę godzin sportowych w takich klasach, czy jest to 
odgórnie narzucone, czy należy do decyzji organu prowadzącego? 

Pan  J.  Klimaszewski  wyjaśnił,  że  jest  to  10  godzin,  zamiast  4,  a  dodatkowo 
godziny SKS i wyjazdy na obozy w okresie ferii zimowych czy letnich. 

Radny T. Tomczak zwrócił uwagę, aby nie odbiło się to na kondycji dzieci, które, 
oprócz zajęć wychowania fizycznego, mają jeszcze inne lekcje. 

Radny W. Natkaniec podziękował wszystkim,  którzy przyczynili  się do takiego 
rozwiązania  i  propagowania w ten sposób piłki  nożnej  i  siatkówki.  Piłkarze są 
różni, ale wszelkie badania dowodzą, że uprawiający sport lepiej funkcjonują. 
Zaproponował zorganizowanie spotkania z nauczycielami wychowania fizycznego 
szkół na każdym szczeblu, z przedstawicielami klubów sportowych i trenerów, aby 
ustalić  jeden  program,  który  będzie  funkcjonował  dla  wszystkich,  co  pozwoli 
prowadzić prawidłowo zawodników. 

Pan J. Klimaszewski wyjaśnił, że wpływ na proces nauki mają przede wszystkim 
wyniki z nauki, ale są to kwestie techniczne z prowadzeniem klas sportowych  
w szkole.  

Radny Ł. Walkowiak odniósł się do zasad rekrutacji i nauki w oddziale o profilu 
sportowym zgodnie, z którymi uczeń musi spełnić warunki, dlatego nie powinno 
być problemu z nauką. 

Pan  J.  Klimaszewski,  korzystając  z  obecności  na  posiedzeniu,  odniósł  się  do 
tematu  zaniedbania  terenu  za  Halą  Sportowo-Widowiskową  w  Trzciance 
poinformował, że temat jest znany Starostwu. Teren za LO, po prawej stronie Hali 
jest  przewidziany  pod  boisko  wielofunkcyjne,  natomiast  porządkowaniem 
pozostałego terenu już się zajęto, pani Dyrektor LO się tym zajęła. W możliwie jak 
najkrótszym  czasie  zostanie  doprowadzony  do  używalności  i  uprawiania 
bezpiecznego sportu. 
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Radny R. Szukajło poprosił o kilka słów na temat najbliższej sesji Rady Powiatu 
i tematu związanego z dofinansowaniem budowy pływalni. 

Pan J.  Klimaszewski  odpowiedział,  że  na dzisiejszym posiedzeniu Zarządu był 
omawiany projekt wieloletniego planu inwestycyjnego na lata 2016-2019 i potem 
kolejny  etap  po  2019  roku.  Jednym  z  zapisanych  w  nim  punktów  jest 
dofinansowanie basenu w Trzciance. Kwota zapisana 2.100.000 zł (100.000 zł na 
projekt  techniczny  w  latach  2016-2017  i  kwoty  100.000.000  zł,  w  2019  
i 100.000.000 zł w 2020 r. Zarząd pozytywnie zaopiniował ten plan. Dziewiątego 
września będzie omówiony temat na komisjach wspólnych i  13 września br. na 
sesji Rady Powiatu. 
Dodał również wieloletni  plan przewiduje również drogę na Straduń,  chodniki, 
Szpital,  boiska  wielofunkcyjne.  Dla  gminy  Trzcianka  są  w  planie  boiska 
wielofunkcyjne. Boisko przy ZST będzie realizowane z programu LGD PCT, trzy 
kolejne w Trzciance przy LO i ZSP oraz w Krzyżu. Wzmocni to ofertę sportową 
naszego powiatu dla młodzieży, podobnie jak basen oraz zwiększy atrakcyjność 
szkół.  Poinformował  o  planowanych  zmianach  systemu  ogrzewania  
i  termomodernizacji  w  jednostkach  powiatowych  w  Trzciance.  Poinformował 
również, że będzie realizowana elektroniczna dokumentacja medyczna dla Szpitali 
w Powiecie w ramach jednego projektu wojewódzkiego. 
Na  pytanie  przewodniczącego  Komisji  A.  Prankiewicza,  pan  J.  Klimaszewski 
odpowiedział,  że  teren przy  ZSP zmieści  zarówno boisko wielofunkcyjne,  jak  
i  basen  oraz  parkingi,  obecnie  jest  temat  wykonania  odpowiednich  odwiertów. 
Część  zadań  w  planie  wieloletnim  jest  związanych  z  pozyskaniem  środków 
unijnych, jeżeli ich się nie pozyska to wówczas plan będzie zmieniany. 

Przewodniczący  Komisji  podziękował  Wicestaroście  J.  Klimaszewskiemu  za 
przekazane informacje i udział w posiedzeniu komisji. 

Ad 5c) Komisja zapoznała się z pismem RPI. 7234.111.2016.TW z 21.07.2016 r. 
Kierownika  Referatu  GPiIK  dot.  wyrażenia  opinii  do  wniosku  Spółdzielni 
Mieszkaniowej  Lokatorsko-Własnościowej  przy  Lubmorze  z  dnia  18.07.2016 r. 
dot.  poprawy  bezpieczeństwa  przy  wjeździe/wyjeździe  z  os.  Słowackiego  na  
ul. Dąbrowskiego. Kserokopie pism w załączeniu. 

Przewodniczący komisji przywitał przedstawicieli Spółdzielni Mieszkaniowej przy 
Lubmorze i mieszkańców Trzcianki. 
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Pan Edwin Klessa Prezes SMLW wyjaśnił, że jest problem bezpieczeństwa przy 
wjeździe/wyjeździe z os. Słowackiego na ul. Dąbrowskiego. Pismo sporządzono 
na  prośbę  kilku  mieszkańców,  którzy  prosili  o  rozwiązanie  tego  problemu, 
wynikającego  z  sytuacji,  w  jakich  uczestniczyli  osobiście.  Wyjazd  jest 
niebezpieczny  gdyż  przy  samej  ulicy  stoi  budynek  zasłaniający  widok  przy 
skręcaniu  w prawo.  Bezpośrednio  przy  budynku przebiega  chodnik,  na  którym 
pojawiają  się  osoby  piesze,  bezpośrednio  przed  wyjeżdżającymi  pojazdami. 
Wyjazd  jest  ograniczony  do  szerokości  4,60  m,  a  ograniczeniem  jest  również 
podwójny  słup  stojący  na  trawniku.  Jest  tam również  drzewo,  które  najmniej 
przeszkadza. Były rozpatrywane różne pomysły poprawy bezpieczeństwa między 
innymi:
- ustawienie tablicy informującej o wyjeździe z osiedla,
- ustawienie znaku STOP,
- namalowanie linii ciągłej wymuszającej do zatrzymania pojazdu,
- usunięcie słupa z części wjazdu, 
- ustawić zakaz zatrzymywania na ul. Dąbrowskiego w okolicach wjazdu,
- zlikwidowanie miejsc parkingowych na chodniku ul. Dąbrowskiego, z lewej 
  strony wyjazdu,
- zakazać wyjazdu z osiedla na ul. Dąbrowskiego, pozostawiając tylko wjazd, 
- ograniczyć miejsca parkingowe na wyjeździe, co powoduje zwężenie wyjazdu.
Podkreślił, że chodzi o rozsądne wyważenie tych pomysłów, ale trzeba coś zrobić, 
bo jak dojdzie do jakiegoś zdarzenia to będzie za późno. 

Burmistrz Trzcianki podkreślił, że najlepszym rozwiązaniem byłaby przebudowa 
całego skrzyżowania drogi osiedlowej z ul. Dąbrowskiego, ale jest to kosztowna 
inwestycja,  wymagająca  wielu  uzgodnień  i  ograniczona  sprawami  uzbrojenia 
terenu. 

Po dyskusji na temat możliwości rozwiązania tego problemu, wysłuchaniu opinii 
i propozycji mieszkańców osiedla, przeanalizowaniu propozycji przedstawionych 
przez  Prezesa  Spółdzielni  Mieszkaniowej  przy  Lubmorze  Przewodniczący 
zaproponował,  w  celu  poprawy  bezpieczeństwa,  następujące  wnioski 
podsumowujące dyskusję, z którymi zgodzili się obecni na posiedzeniu radni:

1) ustawić znak STOP przy wyjeździe z os. Słowackiego na ul. Dąbrowskiego, 
2) wystąpić do właściciela słupa, ustawionego na trawniku ul. Dąbrowskiego 

(przy  wyjeździe  z  os.  Słowackiego),  o  ewentualne  warunki  i  możliwości 
jego usunięcia,
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3) przeanalizować szczegóły i  koszty  ewentualnej  inwestycji,  polegającej  na 
poszerzeniu wyjazdu i wykonania w tej części, zgodniej z przepisami drogi 
dwukierunkowej,  z  rozważeniem  partycypacji  w  kosztach  SML-W  przy 
Lubmorze,

4) ustawienie znaku „zakaz postoju” przy ul. Dąbrowskiego, w pobliżu wjazdu 
na os. Słowackiego. 

Ad 5d) Pismo Komendy Wojewódzkiej Policji w Poznaniu z 24.06.2016 r. 

Burmistrz Trzcianki przedstawiając swoje stanowisko w tej sprawie stwierdził, że 
zwolnienie z podatku od nieruchomości powoduje ubytek dochodów budżetowych 
i generalnie nie stosuje się takiej polityki, bo może to wywołać wnioski innych 
podmiotów. 

Komisja  zaopiniowała  wniosek  negatywnie,  przez  aklamację.  W  posiedzeniu 
uczestniczyło 9 członków komisji. 

Ad 6) Wnioski komisji. 
 Wniosków nie złożono.

Ad 7) Zamknięcie posiedzenia.

W  związku  z  wyczerpaniem  porządku  obrad,  Przewodniczący  Komisji 
podziękował wszystkim za aktywny udział i zamknął posiedzenie komisji. 

      Protokolant Przewodniczący Komisji 

Marzena Domagała        Adam Prankiewicz
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